

紐約中華基督教長老會
The First Chinese Presbyterian Church
 61 Henry Street, New York, NY 10002
 主曆二零一九年四月廿一日上午十一時
April 21, 2019 at eleven a.m.

復活節主日崇拜程序

ORDER OF EASTER SUNDAY WORSHIP SERVICE

唱 詩 HYMN*	#190 『基督復生歌』 "JESUS CHRIST IS RISEN TODAY"	立
始禮聖頌 INTROIT	#625 『主在聖殿中』 "THE LORD IS IN HIS HOLY TEMPLE"	坐
宣 召 CALL TO WORSHIP	加拉太書 Galatians 2:20 我已經與基督同釘十字架。現在活著的，不再是我，乃是基督在我裡面活著。並且我如今在肉身活著，是因信上帝的兒子而活，他是愛我，為我捨己。	坐
牧 禱 PASTORAL PRAYER	邵一嵐宣教師 Evangelist Elaine Shao	坐
主 禱 文 THE LORD'S PRAYER	#649	坐
唱 詩 HYMN*	#183 『光榮屬主歌』 "THINE IS THE GLORY"	立
啟 應 文 RESPONSIVE READING	詩篇 Psalm 118:14-26	坐
獻 詩 ANTHEM	國語班學生 Mandarin Class Students “我是世上光 I am the light of the world” 主日學生 Sunday School Students “Everybody, Everywhere”	坐
兒童訊息 A TIME WITH YOUNG DISCIPLES	邵一嵐宣教師 Evangelist Elaine Shao	坐
歌 頌 ANTHEM	詩班 Choir 1. Antiphonal Alleluia 2. Come To The Tomb And Live Forevermore	坐

讀 經 SCRIPTURE LESSON	約翰福音 John 20:1-23	坐
講 道 SERMON	『慈聲呼喚到永恆』 "Softly And Tenderly Called For Eternity"	坐
榮 耀 頌 GLORIA PATRI*	(普頌底頁)	立
堅 信 禮 CONFIRMATION	Rev. Alice Kim	坐
兒 童 寄 洗 CHILD BAPTISM	Rev. Alice Kim	坐
報 告 ANNOUNCEMENTS		坐
奉 獻 OFFERING	#189 『大啟樂園歌』 "CHRIST THE LORD IS RISEN TODAY" 1. 主日奉獻 Sunday Offering 2. 復活節奉獻 Easter Offering	坐
獻 禮 文 OFFERTORY RESPONSE*	#644	立
祝 福 BENEDICTION*	Rev. Alice Kim	立
阿 們 頌 AMEN*	#675	立
唱 詩 HYMN*	#188 『復活良辰歌』 "THE DAY OF RESURRECTION"	立

* Please stand

堅信禮 (CONFIRMATION)

Wai Ting Yu 余慧婷 Father: Kin Hung Yu Mother: Yim Kow Chiang Yu

兒童寄洗 (CHILD BAPTISM)

Andrew Deren Coleman Father: Christopher Coleman Mother: Wai Ting Yu

LITURGY FOR CONFIRMATION 堅信禮儀節

Presentation: 薦引

Addressing the candidate, the presider says:

We rejoice that you now desire to declare your faith and to share with us in our common ministry. In Baptism you were joined to Christ and made members of his body. In the community of the people of God you have learned of God's purpose for you and for all creation. You have been nurtured at the table of our Lord and called to witness to the gospel of Jesus Christ. You are citizens with the saints and members of the household of God, built upon the foundation of apostles and prophets, with Christ Jesus himself as the cornerstone. (Eph. 2:19-20)

Profession of Faith: 宣信

The presider asks the following questions of that who is professing her faith and reaffirming the baptismal covenant. 信仰問答

Trusting in the gracious mercy of God, do you turn from the way of sin and renounce evil and its power in the world?

I renounce them.

Who is your Lord and Savior?

Jesus Christ is my Lord and Savior.

Will you be in Christ's faithful disciple, obeying his word and showing his love?

I will, with God's help.

Will you devote yourself to the church's teaching and fellowship, to the breaking of bread and the prayers?

I will, with God's help.

With the whole church, let us confess our faith. **會眾站立同誦使徒信經（普頌第1頁）**
Congregation stand and profess their faith in the words of the Apostles' Creed. (front cover of Hymnal)

The presider then offers the following prayer:

Gracious God, by water and the Spirit you claimed us as your own, cleansing us from sin, and giving us new life. You made us members of your body, the church, calling us to be your servants in the world. Renew in Wai Ting Yu the covenant she made in her baptism. Continue the good work you have begun in her. Send her forth by the power of your Spirit to love and serve you with joy, and to strive for justice and peace in all the earth, in the name of Jesus Christ our Lord. Amen.

Laying on of Hand: 按手禮

The presider lays her hand on candidate's head and prays the following prayer:

O Lord, uphold Wai Ting Yu by your Holy Spirit. Daily increase in her your gifts of grace: the Spirit of wisdom and understanding, the Spirit of counsel and might, the Spirit of knowledge and the fear of the Lord, the Spirit of joy in your presence, both now and forever. Amen.

LITURGY FOR THE SACRAMENT OF CHILD BAPTISM 兒童寄洗儀節

Presentation: 薦引

Addressing the candidate, the presider says: Hear the words of our Lord Jesus Christ: (Matthew 28:18-20) All authority in heaven and on earth has been given to me. Go therefore and make disciples of all nations, baptizing them in the name of the Father, and of the Son, and of the Holy Spirit, and teaching them to obey everything that I have commanded you. And remember, I am with you always, to the end of the age. Obeying the word of our Lord Jesus, and confident of his promises, we baptize those whom God has called. In baptism God claims us, and seals us to show that we belong to God. God frees us from sin and death, uniting us with Jesus Christ in his death and resurrection. By water and the Holy Spirit, we are made members of the church, the body of Christ, and joined to Christ's ministry of love, peace, and justice. Let us remember with joy our own baptism, as we celebrate this sacrament.

The presider addresses, in turn, parents bringing child for baptism, and the congregation:

Parents of child: 兒童家長問答

Do you desire that Andrew Deren Coleman be baptized?

I do.

Relying on God's grace, do you promise to live the Christian faith, and to teach that faith to your child?

I do.

The presider addresses the congregation: 會眾問答

Do you, as members of the church of Jesus Christ, promise to guide and nurture Andrew Deren Coleman by word and deed, with love and prayer?

We do. 我們願意

Will you encourage him to know and follow Christ and to be faithful members of his church?

We do. 我們願意

Profession of Faith: 宣信

Through the Sacrament of Baptism we enter the covenant God established in Jesus Christ. Within this covenant God gives us new life, strengthens us to resist evil, and nurtures us in love. Through this covenant, we choose whom we will serve, by turning from evil and turning to Jesus Christ.

The presider asks the following questions of the parents of child being presented for baptism.

兒童家長信仰問答

Trusting in the gracious mercy of God, do you turn from the way of sin and renounce evil and its power in the world?

I renounce them.

Who is your Lord and Savior?

Jesus Christ is my Lord and Savior.

Will you be in Christ's faithful disciple, obeying his word and showing his love?

I will, with God's help.

Will you devote yourself to the church's teaching and fellowship, to the breaking of bread and the prayers?

I will, with God's help.

The Baptism: 洗禮

Andrew Deren Coleman, I baptize you in the name of the Father, and of the Son, and of the Holy Spirit. Amen.

Welcome: Session Elders, Lay Pastor, Congregation welcome the new members.

堂會執行長老，義務牧師，會眾歡迎新會友

復活節主日獻花

婦女部成立八十周年

翁譚雁清女士

方李芳女士黃穎儀、黃美儀紀念父母親黃錫朋夫婦,大家姐林黃欸儀女士

傅蕊薇執事紀念父母親傅德和夫婦

傅蕊薇執事紀念女兒李淑恆姊妹

胡國傑夫婦紀念父母親胡池安執事夫婦

胡國傑夫婦紀念父母親梅友恆長老夫婦

梅羅秀英女士紀念余啟忻執事夫婦

余健雄闔府紀念余啟忻執事夫婦

唐顯慶夫婦合家紀念雙方父母

劉浣欣女士紀念母親王錦美女士

甄兆祺夫婦紀念父母親甄敦明夫婦

甄兆祺夫婦紀念父母親及胞兄關雅各先生

甄兆祺夫婦紀念大姊夫胡炳先生,外孫周鉅臻,李陳麗芳姑,雷明進長老

甄健鵬夫婦紀念大姨丈胡炳先生,李陳麗芳姑婆

周勇夫婦紀念大姨丈胡炳先生,愛子周鉅臻,李陳麗芳姑婆

朱譚綺琪女士紀念先夫朱振洋先生,家姑朱黃寶秋女士,母親譚朱瑞琮女士,

譚黃銀美姊妹

鍾道堅、道珍、道美紀念祖父母,外曾祖父母,外祖父母及父親鍾生先生

雷顯彬夫婦紀念祖父母甄永淦夫婦,兄甄培綺先生, **Jerry Chin**

林伍新蘭女士紀念父母親伍淦學夫婦、家翁姑林賢銳夫婦、先夫林榮臻先生

梅靜嫻女士紀念父母親梅友仁夫婦及 **Terry Seto**

Jimmy, Vicki, Makayla & Melanie Shek in memory of Charles Louie,

James & Chun Wong Louie, Sun Yick & Oi Sau Mui

主日崇拜事奉人員

	今主日(四月廿一日) 復活節主日聖禮聯合崇拜	下主日(四月廿八日)
講員/主席	邵一嵐宣教師 / 鍾梁美鳳長老	楊鄭小瓏宣教師 / 梁美娥長老
聖禮主禮	Reverend Alice Kim	
指揮/司琴	林主恩先生 / 江友正女士	林主恩先生 / 江友正女士
招待	葉梅芷茵長老 關李月霞執事	唐顯慶長老 陳盧秀華執事
收捐	李立人長老 呂立群夫人 翁華健長老 張曼儀女士 Peter Yap Connie Leung	李乃祥先生 林潔執事 翁日新先生 馬伍錦霞女士
(樓上)	Kevin Quan 趙林慕貞女士	譚建理執事 劉沅欣女士

代禱事項

1. 為本堂各同工、全體長老、執事、董事禱告。求上帝賜給他們屬靈的智慧,求聖靈充滿教會,激勵領袖和信徒們常常儆醒。
2. 為祈禱會禱告。求聖靈感動更多弟兄姊妹屆時赴會,同心合意為教會守望。
3. 為紐約市華埠社區禱告。願本堂藉著崇拜、關懷、社區服務、網絡福音廣播節目廣傳福音。
4. 為身體和心靈軟弱的弟兄姊妹禱告。求主醫治,使他們早日康復:
容文夫人、翁海珊夫人、吳秀琮女士、梁慕倫女士、林伍新蘭女士、楊智行先生、陳玉金女士、楊黃蘊姿執事、陳林恩愛女士、張淑德女士、翁陳朵宜女士、劉浪波夫人、陳伍愛娣女士、陳衛佩娟女士。

報告事項

We express our sincere thanks to Reverend Alice Kim as our Officiating Minister for Sacrament of Child Baptism and Confirmation today.

1. 歡迎首次參加主日崇拜之新朋友,盼望你能繼續參加聚會,散會後請留下姓名,通訊處及電話與司事,以便教會與你聯絡。
2. 成人主日學: 逢主日上午九時四十五分在一樓後座舉行,歡迎各兄姊參加。
3. 祈禱會: 逢禮拜四下午二時在 309室舉行,歡迎各兄姊屆時參加。
4. 婦女部訂於今主日聯合崇拜後在二樓副堂舉行慶祝成立八十周年感恩聚會,恭請楊鄭小瓏宣教師證道,請各姊妹屆時赴會,同頌主恩。

5. 中年團契訂於四月廿八日(下主日)崇拜後在二樓副堂舉行慶祝成立四十四周年感恩聚會,請各團友屆時赴會,同頌主恩。
6. 社區事工委員會會議: 下主日下午二時半在 405室召開,請各委員屆時出席。

兒童暑期學校 SUMMER PROGRAM

簡介

招生對象: 一至六年級普通班之學生 (以 2019 年 9 月新學期計算)

宗旨: (1) 提高學生學業程度及考試技能
(2) 學生行為及品格培育

名額: 六十名 (先到先得,額滿即止).

上課日期: 二零一九年七月八日至八月廿三日,禮拜一至五 (七個星期)

時間: 上午九時至下午五時半

午餐: 免費供應 (由教育司署學校營養服務處 *USDA* 提供)

報名時間: 逢禮拜一至六上午十時至下午四時.

全期學費: 700 元 報名時繳交. (6/9/2019 前報名優惠學費 650 元)

支票請付: *The First Chinese Presbyterian Church*

退款原則: 不退回任何費用.

TARGET GROUPS: First to sixth graders in general education classes (**starting in fall 2019**).

OBJECTIVES: (1) To improve students' academic and testing skills.
(2) To build character and promote personal development.

ENROLLMENT: **60** students (First come first served)

DATE: July 8 to August 23, 2019, Monday to Friday. (7 weeks)

TIME: 9:00 a.m. to 5:30 p.m.

LUNCH: Free lunch provided by USDA.

REGISTRATION: Monday to Saturday, 10 a.m. to 4 p.m.

FEES: **\$700 (\$650** early registration before 6/9/2019)

Fee is payable at time of registration.

Make check payable to: ***The First Chinese Presbyterian Church***

REFUND POLICY: No refund will be given for withdrawal.

JOB OPENINGS FOR SUMMER PROGRAM

TEACHERS, TEACHER AIDES & VOLUNTEERS

The First Chinese Presbyterian Church of New York City is searching for Four Teachers, Four Teacher Aides, & Volunteers for its Summer Program.

The program has been in existence for many years. Its purpose is to reach out to our neighborhood children through an integrated program in which opportunities for academic learning, creative activities and Christian education are provided during summer vacation.

A. TEACHER QUALIFICATIONS:

1. A committed Christian preferred
2. Two years of college education
3. Teaching experience preferred
4. Bilingual in English and Chinese preferred
5. Mature, dependable and interested in working with children

B. TEACHER AIDE QUALIFICATIONS:

1. A committed Christian preferred
2. Must have completed 11th grade
3. Bilingual in English and Chinese preferred
4. Mature, dependable and interested in working with children

C. VOLUNTEER QUALIFICATIONS:

1. A committed Christian preferred
2. Must have completed 8th grade
3. Bilingual in English and Chinese preferred
4. Mature, dependable and interested in working with children

Employment Period: Thursday, July 8, 2019 — August 23, 2019

Monday to Friday 8:00 A.M.—6:00 P.M.

Please send resume and cover letter by April 30, 2019

To:

**Children's Ministry Committee
First Chinese Presbyterian Church
61 Henry Street
New York, N.Y. 10002**

FCPC NEWS & UPCOMING EVENTS

- 1) Welcome to the First Chinese Presbyterian Church (FCPC).** Thank you for joining us for worship today. We are glad God led you our way. With a handshake and a smile, with fellowship and cheer, as part of God's family, you are always welcome here. We hope you have a spiritual stay in our church and feel free to inquire about our other activities and various fellowships FCPC has to offer. No matter how old or young you are, there is something for everyone here!
- 2) BASIC Fellowship** will meet at 1 pm on Easter Sunday in Room 309. Henry Kuo will lead the program. Please see Connie or Gilbert for more details.
- 3) 2019 PYT:** The 2019 Presbyterian Youth Triennium – a gathering for HS youth from the PC (USA) and the Cumberland Presbyterian Church (9th-12th Grades) occurs every three years. The 2019 event is July 16-20, 2019 at Purdue University. The theme for the 2019 event is "Here's My Heart!" Registration, event plans the travel information is at <https://presbyterianyouthtriennium.org>. All participants must be registered through a local presbytery or church delegation. Speak to church office if you would like to attend.
- 4) Volunteers on duty for English Worship Service...** please be at the sanctuary by 12:45 pm to be in preparation for 1 pm worship on every Sunday.
- 5) Keep updated on FCPC news...** Join our mailing list to get weekly announcements at <http://groups.google.com/group/fcpcnyc>. Like our page at <http://facebook.com/fcpcnyc> to get the latest news and connect with other members.

國語班學生獻詩歌詞

我是世上的光

我是世上光，純淨又明亮，像一支小蠟燭，
在夜裡發光，要將黑暗世界照耀輝煌，
我是世上明光，純淨明亮。
I am the light of the world, pure and bright.
Like a candle shining in the night,
making the darkness bright.

詩班獻詩歌詞

ANTIPHONAL ALLELUIA

He is risen! Christ is a risen! Sing alleluia, sing alleluia!
Tell the world that Christ is a risen!
Sing alleluia, sing alleluia! Alleluia, praise the Lord! Alleluia, praise the Lord!
He is risen! Christ is a risen! Sing alleluia, sing alleluia! Alleluia!
He is risen form the dead!
Alleluia! Alleluia! He is risen form the dead! He is risen! Christ is a risen!
Sing alleluia, Sing alleluia! Tell the world that Christ is a risen!
Sing alleluia, alleluia, sing alleluia! He is risen! Christ is a risen!
Sing alleluia, sing alleluia, sing alleluia!
Tell the world that Christ is a risen! Sing alleluia, alleluia, Praise the Lord!
Alleluia, Praise the Lord, He is risen! Christ is a risen! Sing alleluia! Alleluia!
Sing alleluia! Alleluia! Sing alleluia, sing alleluia!

哈利路亞輪唱曲

祂已復活！基督已復活！唱哈利路亞，哈利路亞！高聲宣揚基督已復活，
唱哈利路亞，唱哈利路亞！哈利路亞讚美主，哈利路亞讚美主，祂已復活！
基督已復活，唱哈利路亞，唱哈利路亞！哈利路亞！哈利路亞！
祂已從死裡復活！哈利路亞！哈利路亞！祂已從死裡復活！祂已復活！
基督已復活！唱哈利路亞，唱哈利路亞！高聲宣揚基督已復活，唱哈利路亞！
基督已復活！唱哈利路亞，唱哈利路亞！高聲宣揚基督已復活，唱哈利路亞！
哈利路亞讚美主，哈利路亞讚美主，祂已復活！基督已復活！唱哈利路亞，
哈利路亞！唱哈利路亞！唱哈利路亞！唱哈利路亞！

Come to the tomb and Live Forevermore

The women came at break of day, to see the place where Jesus lay,
To weep for a friend, and honor their crucified Lord. But the angel said,
"He is risen form the dead. Come and see the tomb is empty Jesus lives!"
Come to the tomb, and see what love has done! Out of the tomb, appears the rising Son,
Death and hell lie prone before His nail scarred feet, come to the tomb His triumph is complete.
Come to the tomb, the stone is rolled away, into the tomb, to see where Jesus lay,
The scent of Myrrh and spices lingers in the air, come the tomb, but Jesus is not there.
Come to the tomb, and sing the victor's song, up from the tomb, to join the heavenly throng,
Never fear for Christ has passed this way before, come to tomb and live forever more,
And live forevermore, evermore.

來到墳墓必活著到永遠

晨光破曉使女前來，看埋葬主耶穌的墓，為哀悼好友並瞻仰被釘死的主。但那天使說，
祂已復活勝死亡，來看空墳墓，主耶穌已復活！
來到墳墓，看主愛所成就！衝出墳墓，主已復活顯現，死亡幽暝降伏在主足釘痕，空的
墳墓，主已完全得勝。來到墳墓，那石頭已輾開，看那墳墓，主曾躺臥地方，
香膏沒藥的芬芳仍停留空中，空的墳墓，主已不在其中。來到墳墓，同唱凱旋之歌；
必要復活回到天國家鄉，不要怕因基督已經過此路，來到墳墓必活著到永遠，必活著到永遠，
到永遠。

講道經文：約翰福音 20: 1-23

- 1 七日的第一日清早，天還黑的時候，抹大拉的馬利亞來到墳墓那裡，看見石頭從墳墓挪開了。
- 2 就跑來見西門彼得，和耶穌所愛的那個門徒，對他們說，有人把主從墳墓裡挪了去，我們不知道放在那裡。
- 3 彼得和那門徒就出來，往墳墓那裡去。
- 4 兩個人同跑，那門徒比彼得跑得更快，先到了墳墓。
- 5 低頭往裡看，就見細麻布還放在那裡。只是沒有進去。
- 6 西門彼得隨後也到了，進墳墓裡去，就看見細麻布還放在那裡。
- 7 又看見耶穌的裹頭巾，沒有和細麻布放在一處，是另在一處捲著。
- 8 先到墳墓的那門徒也進去，看見就信了。
- 9 因為他們還不明白聖經的意思，就是耶穌必要從死裡復活。
- 10 於是兩個門徒回自己的住處去了。
- 11 馬利亞卻站在墳墓外面哭。哭的時候，低頭往墳墓裡看，
- 12 就見兩個天使，穿著白衣，在安放耶穌身體的地方坐著，一個在頭，一個在腳。
- 13 天使對他說，婦人，你為甚麼哭。他說，因為有人把我主挪了去，我不知道放在那裡。
- 14 說了這話，就轉過身來，看見耶穌站在那裡，卻不知道是耶穌。
- 15 耶穌問他說，婦人，為甚麼哭，你找誰呢。馬利亞以為是看園的，就對他說，先生，若是你把他移了去，請告訴我，你把他放在那裡，我便去取他。
- 16 耶穌說，馬利亞。馬利亞就轉過來，用希伯來話對他說，拉波尼。（拉波尼就是夫子的意思。）
- 17 耶穌說，不要摸我。因我還沒有升上去見我的父。你往我弟兄那裡去，告訴他們說，我要升上去，見我的父，也是你們的父。見我的上帝，也是你們的上帝。
- 18 抹大拉的馬利亞就去告訴門徒說，我已經看見了主。他又將主對他說的話告訴他們。
- 19 那日（就是七日的第一日）晚上，門徒所在的地方，因怕猶太人，門都關了。耶穌來站在當中，對他們說，願你們平安。
- 20 說了這話，就把手和肋旁，指給他們看。門徒看見主，就喜樂了。
- 21 耶穌又對他們說，願你們平安。父怎樣差遣了我，我也照樣差遣你們。
- 22 說了這話，就向他們吹一口氣，說，你們受聖靈。
- 23 你們赦免誰的罪，誰的罪就赦免了。你們留下誰的罪，誰的罪就留下了。

WELCOME!

Today – Easter Sunday

April 21, 2019 @ 11:00 am – Bilingual Combined Worship Service

SPEAKER:	Evangelist Elaine Shao
WORSHIP LEADER:	Elder Eliza Chung
ORGANIST:	You Zheng Jiang
USHERS:	Sharon Moi- Yap (Greeter), Peter Yap, Kevin Quan, Connie Leung

Next Week – Sunday after Easter

April 28, 2019 @ 1:00 pm – English Worship Service

SPEAKER:	RE John Gingrich
WORSHIP LEADER:	Justin Choy
MUSIC LEADER:	Tony Chan
USHER:	Vicki Louie-Shek

PRAYERS & PRAISE

- Thanksgiving for the free gift of God's grace, the fellowship we share as a church family and the many blessings we have been given.
- Prayers for those who are in ill health or recovering.
- Prayers for strength, faith and wisdom for all brothers and sisters who dedicate themselves to our church ministry.
- Prayers for the safety and smooth progress on the church renovation.
- Prayers for Deacon Fanny Louie and the Louie Family. May God lead Elder Charles Louie our dearest brother to His house to rest in peace. May God hold the Louie Family in His Palm with peace and comfort.
- Prayers for Mrs. Jocelyn Lee's mom Ms. Justa Pickens' full recovery.
- Prayers for the wisdom, strength, and the guidance of the Holy Spirit working on the Pastor Nomination Committee and their service.

FELLOWSHIPS & GATHERINGS

HAPPENINGS	REGULAR MEETING	TIME	CONTACT	NEXT MEETING
Brothers & Sisters In Christ (BASIC)	4th Sunday	1:00 PM	Gilbert Wong Connie Leung	April 21 --- Room 309
Sunday School (K-5)	Every Sunday	11:00 AM	Doreen Cheung & Vicki Louie-Shek	Grades K-5--2 nd Floor
Sunday School (6-12)	Every Sunday	11:00 AM-12:30 PM	Doreen Cheung & Vicki Louie-Shek	Grades 6-12-4 th Floor

- 1 The first day of the week cometh Mary Magdalene early, when it was yet dark, unto the sepulchre, and seeth the stone taken away from the sepulchre.
- 2 Then she runneth, and cometh to Simon Peter, and to the other disciple, whom Jesus loved, and saith unto them, They have taken away the Lord out of the sepulchre, and we know not where they have laid him.
- 3 Peter therefore went forth, and that other disciple, and came to the sepulchre.
- 4 So they ran both together: and the other disciple did outrun Peter, and came first to the sepulchre.
- 5 And he stooping down, and looking in, saw the linen clothes lying; yet went he not in.
- 6 Then cometh Simon Peter following him, and went into the sepulchre, and seeth the linen clothes lie,
- 7 And the napkin, that was about his head, not lying with the linen clothes, but wrapped together in a place by itself.
- 8 Then went in also that other disciple, which came first to the sepulchre, and he saw, and believed.
- 9 For as yet they knew not the scripture, that he must rise again from the dead.
- 10 Then the disciples went away again unto their own home.
- 11 But Mary stood without at the sepulchre weeping: and as she wept, she stooped down, and looked into the sepulchre,
- 12 And seeth two angels in white sitting, the one at the head, and the other at the feet, where the body of Jesus had lain.
- 13 And they say unto her, Woman, why weepest thou? She saith unto them, Because they have taken away my Lord, and I know not where they have laid him.
- 14 And when she had thus said, she turned herself back, and saw Jesus standing, and knew not that it was Jesus.
- 15 Jesus saith unto her, Woman, why weepest thou? whom seekest thou? She, supposing him to be the gardener, saith unto him, Sir, if thou have borne him hence, tell me where thou hast laid him, and I will take him away.
- 16 Jesus saith unto her, Mary. She turned herself, and saith unto him, Rabboni; which is to say, Master.
- 17 Jesus saith unto her, Touch me not; for I am not yet ascended to my Father: but go to my brethren, and say unto them, I ascend unto my Father, and your Father; and to my God, and your God.
- 18 Mary Magdalene came and told the disciples that she had seen the Lord, and that he had spoken these things unto her.
- 19 Then the same day at evening, being the first day of the week, when the doors were shut where the disciples were assembled for fear of the Jews, came Jesus and stood in the midst, and saith unto them, Peace be unto you.
- 20 And when he had so said, he shewed unto them his hands and his side. Then were the disciples glad, when they saw the Lord.
- 21 Then said Jesus to them again, Peace be unto you: as my Father hath sent me, even so send I you.
- 22 And when he had said this, he breathed on them, and saith unto them, Receive ye the Holy Ghost:
- 23 Whose soever sins ye remit, they are remitted unto them; and whose soever sins ye retain, they are retained.